

Statement of the Chairman

Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions (ACABQ)

4 May 2021

Budget performance for the period from 1 July 2019 to 30 June 2020 and proposed budget for the period from 1 July 2021 to 30 June 2022 for the United Nations Interim Security Force for Abyei

(ACABQ report: A/75/822/Add.3; related Secretary-General's reports: A/75/595; A/75/737)

Mr. Chairman,

I am pleased to introduce the report of the Advisory Committee on the budget performance for the period from 1 July 2019 to 30 June 2020 and the proposed budget for the period from 1 July 2021 to 30 June 2022 for the United Nations Interim Security Force for Abyei (UNISFA).

The Advisory Committee notes that the deployment of formed police units did not take place during the reporting period and is unlikely to occur before June 2022.

The Committee expresses concern about the high vacancy rates of UNISFA police personnel and encourages the Secretary-General to renew his efforts to improve this situation and limit its impact on the implementation of the mandate.

The Committee trusts that all efforts will be made to absorb any deployment of formed police units earlier than June 2022 within the proposed resources.

Mr. Chairman,

Turning to civilian personnel, the Committee considers that the existing staffing complement of the Engineering Unit should be able to handle the requirements for facility management and therefore, recommends against the proposed establishment of a Facilities Management Officer (P-4) post.

The Advisory Committee also recommends adjustment to the proposed resources for danger pay in view of the continued impact of the COVID-19 pandemic. In addition, the Committee makes observations on gender balance and nationalization of posts in UNISFA.

In terms of operational costs, the Committee recommends adjustments under official travel; petrol, oil and lubricants; facilities and infrastructure; air operations, communications and information technology; and other freight and related costs.

Overall, the Committee recommends \$8.1 million of adjustments to the proposed budget of \$270.4 million.

The Committee makes additional observations on mine action, cost recovery, the impact of the COVID-19 pandemic, environmental initiatives as well as programmatic activities and quick impact projects.

Thank you, Mr. Chairman.

Statement of the Chairman
Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions (ACABQ)
4 May 2021

Financing of the African Union-United Nations Hybrid Operation in Darfur
for the period from 1 January to 30 June 2021
(ACABQ report: A/75/839; related report: A/75/800)

Mr. Chairman,

I am pleased to introduce the report of the Advisory Committee on the financing of the African Union-United Nations Hybrid Operation in Darfur (UNAMID) for the period from 1 January to 30 June 2021.

The Advisory Committee notes the challenging environment in which UNAMID operates and trusts that all efforts are being made to ensure that the drawdown, the transition of activities to the United Nations Integrated Transition Assistance Mission in the Sudan (UNITAMS) and the preparation for its liquidation are done in an effective and efficient manner. Furthermore, the Committee trusts that the Operation will apply lessons learned both from its own drawdown process and those of the other closed peacekeeping operations.

The Advisory Committee is of the view that the provisions of resources requested under various budget classes lack clarity, including underexpenditure trends (common staff costs, other supplies, services and equipment, staff assessments, United Nations Volunteers, other freight and related costs, bank charges and rations). The Committee trusts that further information and justification for the resource requirements will be provided to the General Assembly,

The Advisory Committee recommends that the General Assembly, taking into account the amount of \$240,182,900 for the period from 1 July to 31 December 2020 and the amount of \$198,779,900 for the period from 1 January to 30 June 2021 previously authorized under the terms of Assembly resolutions 74/261 C and 75/251, respectively, authorize the Secretary-General to

enter into commitments, with assessment, in an amount not exceeding \$45,724,300 for the six-month period from 1 January to 30 June 2021 for the maintenance of the Operation, reflecting a reduction of \$1,000,000 (or 2.1 per cent) to the additional amount of \$46,724,300 requested for the period.

Thank you, Mr. Chairman.

Déclaration du Président

du Comité consultatif pour les questions administratives et budgétaires (CCQAB)

Le 4 mai 2021

Force intérimaire de sécurité des Nations Unies pour Abyei : exécution du budget de l'exercice allant du 1^{er} juillet 2019 au 30 juin 2020 et projet de budget pour l'exercice allant du 1^{er} juillet 2021 au 30 juin 2022

(Rapport du Comité consultatif : A/75/822/Add.3 ; rapports correspondants du Secrétaire général : A/75/595 ; A/75/737)

Monsieur le Président,

J'ai le plaisir de présenter le rapport du Comité consultatif sur l'exécution du budget de la Force intérimaire de sécurité des Nations Unies pour Abyei (FISNUA) pour l'exercice allant du 1^{er} juillet 2019 au 30 juin 2020 et le projet de budget pour l'exercice allant du 1^{er} juillet 2021 au 30 juin 2022.

Le Comité consultatif note que le déploiement d'unités de police constituées n'a pas eu lieu pendant l'exercice considéré et qu'il est peu probable qu'il ait lieu avant juin 2022.

Le Comité s'inquiète du taux élevé de vacance de postes parmi le personnel de police de la FISNUA et encourage le Secrétaire général à renouveler ses efforts pour remédier à cette situation et en limiter l'incidence sur l'exécution du mandat.

Le Comité compte que tout sera fait pour financer tout déploiement d'unités de police constituées avant juin 2022 au moyen des ressources proposées.

Monsieur le Président,

En ce qui concerne le personnel civil, le Comité estime que les effectifs actuels du Groupe du génie devraient être en mesure de répondre aux besoins en matière de gestion des installations et recommande donc de ne pas approuver la création d'un poste de spécialiste de la gestion des installations (P-4).

Le Comité consultatif recommande également d'ajuster le montant des ressources prévues au titre de la prime de danger en raison des effets continus de la pandémie de COVID-19. En outre, il formule des observations sur la représentation équilibrée des genres et la transformation de postes de fonctionnaires internationaux en postes d'agents recrutés sur le plan national au sein de la FISNUA.

En ce qui concerne les dépenses opérationnelles, le Comité recommande des ajustements au titre des postes de dépense suivants : voyages officiels ; carburants et lubrifiants ; installations et infrastructures ; opérations aériennes, communications et informatique ; fret et dépenses connexes diverses.

Au total, le Comité recommande que le projet de budget de 270,4 millions de dollars soit réduit de 8,1 millions de dollars.

Le Comité formule des observations supplémentaires sur la lutte antimines, le recouvrement des coûts, les effets de la pandémie de COVID-19, les initiatives environnementales ainsi que les activités relatives aux programmes et les projets à effet rapide.

Monsieur le Président, je vous remercie.

Déclaration du Président
du Comité consultatif pour les questions administratives et budgétaires (CCQAB)
4 mai 2021

Financement de l'Opération hybride Union africaine-Nations Unies au Darfour
pour la période du 1^{er} janvier au 30 juin 2021

*(Rapport du Comité consultatif : A/75/839 ; rapport correspondant du Secrétaire général :
A/75/800)*

Monsieur le Président,

J'ai l'honneur de présenter le rapport du Comité consultatif sur le financement de l'Opération hybride Union africaine-Nations Unies au Darfour (MINUAD) pour la période du 1^{er} janvier au 30 juin 2021.

Le Comité consultatif prend note des conditions difficiles dans lesquelles la MINUAD mène ses opérations et espère que tout est mis en œuvre pour que le retrait de l'Opération, le transfert de ses activités à la Mission intégrée des Nations Unies pour l'assistance à la transition au Soudan (MINUATS) et la préparation de sa liquidation se fassent de manière efficace et efficiente. En outre, il compte que l'Opération appliquera les enseignements tirés de son propre processus de retrait et de ceux d'autres opérations de maintien de la paix désormais fermées.

Le Comité consultatif estime que la demande de crédits au titre des différentes catégories budgétaires manque de clarté, notamment en ce qui concerne la sous-utilisation des crédits (dépenses communes de personnel, fournitures, services et matériel divers, contributions du personnel, Volontaires des Nations Unies, autres frais de transport et dépenses connexes, frais bancaires et rations). Il compte que des informations complémentaires et une justification des besoins en ressources seront fournies à l'Assemblée générale.

Le Comité consultatif recommande que l'Assemblée générale, compte tenu du montant de 240 182 900 dollars qu'elle a approuvé pour la période du 1^{er} juillet au 31 décembre 2020 dans sa résolution 74/261 C et du montant de 198 779 900 dollars qu'elle a approuvé pour la période du 1^{er} janvier au 30 juin 2021 dans sa résolution 75/251, autorise le Secrétaire général à engager des dépenses, avec mise en recouvrement, d'un montant maximum de 45 724 300 dollars pour la période de six mois allant du 1^{er} janvier au 30 juin 2021 aux fins du fonctionnement de l'Opération, ce qui représente une réduction de 1 000 000 dollars (soit 2,1 %) du montant supplémentaire de 46 724 300 dollars demandé pour cette période.

Monsieur le Président, je vous remercie.